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Referat  
Hovedbestyrelsesmøde i ADHD-foreningen 
Den 19. november 2023 
 
 
Kons=tueret formand Trish Nymark bød velkommen og forsikrede alle om, at hun er glad for at 
tage posten for en stund, og at hun glæder sig =l endnu mere samarbejde med hovedbestyrelsen. 
 
Bestyrelsen bekræIede og roste processen, som vil sikre ro og stabilitet i forbindelsen med for-
mandens orlov. Den styrke, der er i foreningen, blev igen synlig. Alle træder =l og sikrer det fort-
saKe virke og løIer i flok. Vi har ikke oplevet uro nogen steder, og arbejdet fortsæKer som det ple-
jer.  
 
Det blev konstateret, at hovedbestyrelsen er beslutningsdyg=g iht. ADHD-foreningens vedtægter, 
paragraf 7 stk. 10.  (A"ud: Marianne Stenstrop og Søren Vingaard Bolvig)  
Det blev aIalt, at der kunne ændres på =dspunkterne på dagsordenen.  
  
Kons=tueret formand Trish Nymark indledte mødet med at oplyse om ændringer i hovedbestyrel-
sen, da der er kommet nye medlemmer =l fra lokalafdelingerne. HereIer en kort præsenta=ons-
runde.  
 
Budget 2024  
Økonomichef CharloKe Hansen gennemgik budgeKet.  
 
BudgeKet viser, at der er fokus på at planlægge =dssvarende indsatser for mennesker med 
ADHD/ADD. Der er bl.a. fokus på at øge rådgivningen og direkte indsatser. Det er ikke muligt at øge 
udbuddet iI. eIerspørgslen, da deKe er finansieret 100% af ADHD-foreningens egne midler. 
BudgeKet bærer også præg af, at ADHD-foreningen har øget udbuddet af rådgivningsydelser, hvor-
for der er behov for flere medarbejder=mer i huset. 
 
Der er allerede nu konstateret ændringer i budgeKet for 2024, da midler fra SSA-reserven ikke er 
blevet =ldelt ADHD-foreningen i år. Der vil fortsat blive arbejdet på deKe, da foreningen løIer en 
betydelig samfundsmæssig opgave uden støKe.  
 
Hovedbestyrelsen gav udtryk for, at der er god ræson bag tallene og forklaringerne, og at det var et 
meget professionelt budget og oplæg.  
Hovedbestyrelsen vedtog here=er enstemmigt Budget 2024. 
 
3. kvartals regnskab  
Jf. Hovedbestyrelsens årshjul blev 3. kvartals regnskab fremlagt. (Inklusiv anslået resultat for 2023). 
 
Resultatet for 3. kvartal er meget =lfredss=llende. 4. kvartal er al=d et bekosteligt kvartal. Derfor vil 
et par af de meget posi=ve poster udligne sig i 4. kvartal.  
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Hovedbestyrelsen spurgte ind =l medarbejder=lfredshed.  
 
Medarbejderrepræsentanten fortalte, at der i perioder er travlt, men at det opleves ok, da det er 
fuldt ud acceptabelt at have perioder, hvor man har færre opgaver. Stedet opleves som en god ar-
bejdsplads, god stemning og stærkt sammenhold. Det fleksible arbejdsmiljø er højt værdsat. 
 
Trish Nymark takkede for gennemgangen og udtrykte, at regnskabet udviser stor agilitet og oms=l-
lingsparathed.  
 
Landsmøde 2024  
Hovedbestyrelsen var enig om, at ”ADHD-foreningens vedtægter” og ”Forretningsorden for ADHD-
foreningens hovedbestyrelse” skal gennemgås. Bl.a. i forhold =l om alt er =dssvarende, og om de 
kan =lpasses en mere ”ADHD-venlig s=l”.  Det bør også være mere tydeligt, at ADHD-foreningen 
gerne vil have så mange med som muligt, og at foreningen er en frivillig organisa=on.  
 
Ovenstående blev enstemmigt vedtaget. Hovedbestyrelsen anmoder om juridisk bistand =l gen-
nemgang og forslag =l nu=dige vedtægter og forretningsorden, baseret på indsamlede kommenta-
rer fra hovedbestyrelsen.  
 
Kort nyt fra sekretariatet 
Camilla Louise Ganzhorn gennemgik hver enkelt medarbejders funk=on og kerneopgave.  
 
Diverse opfølgning 
Ambassadører 
Der er enighed om, at foreningen skal have ambassadører/influencere, men der skal s=lle krav her-
=l og udarbejdes guidelines. Det ses oIe brugt, som personificeringer af ADHD, men deKe har også 
en downside. Foreningen skal være opmærksomme på deKe. 
Hovedbestyrelsen har stort fokus på, at alle i ADHD-foreningen og i hovedbestyrelsen er ambassa-
dører for ADHD-foreningen. Der er ønsker om at ”træne” bestyrelserne i at være ambassadører og 
=l at ”fortælle” om ADHD-foreningen. Forslag om, at deKe kan gøres online to gange om året.   
 
Eventuelt 
Der blev oplyst om at det, =dsmæssigt, ikke bliver muligt at udsende årsregnskab for 2023 =l Ho-
vedbestyrelsen reddigt i forhold =l Hovedbestyrelsens forretningsorden, nemlig 3 uger før mødet. 
Det forventes, at materialet udsendes 14 dage før. Hovedbestyrelsesmødet, hvorpå årsregnskabet 
skal godkendes er den 7. april 2024. DeKe møde kan ikke flyKes, da det er planlagt iI. deadlines 
for landsmødet.  
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Eventuelt 
 

• Lokalafdeling Storkøbenhavn og Lokalafdeling Bornholm har ansøgt om en stand på Folke-
mødet. Opfordring =l, at andre medlemmer af Hovedbestyrelsen kan vende =lbage =l Aske 
Stræde, hvis de ønsker deltagelse.  

 
• Opfordring =l at der indføres pauser på hovedbestyrelsesmøderne eIer hvert punkt på 

dagsordenen for at give plads =l skiI fra et punkt =l et andet. 
 

• Forslag =l et ekstra HB-møde eIer landsmødet; Der bør være mere fokus på, hvem der er i 
Hovedbestyrelsen, så hver enkelt ressource kan bringes i spil.   

 
• Opfordring =l, at ADHD-foreningen udarbejder retningslinjer for, hvad man må, når man er 

medlem af Hovedbestyrelsen i forhold =l anvendelse af =tel/poster.  
 
Punkter Bl næste møde 
Intern rådgivning – mere info om teamet og ressourcer i lokalafdelingen =l eventuel anvendelse 
(Emnet bragt op af MeKe Scheller). 
 
 
 
 
 
 
 
 
Referent  
Camilla Louise Ganzhorn, direktør  
 

Trish Nymark   
 Konstitueret formand  
  

 
 
 
 
 


